
در حاشیه اینوتس ۲۰۲۳ مدیر فرهن هنری آموزش منطقه آزاد چابهار از ظرفیتهای

این منطقه گفت

به گزارش روابط عموم و امور بینالملل منطقه آزاد چابهار در حاشیه نمایشاه اینوتس ۲۰۲۳ خبرنار ایران دکونوم با احمد

جهان پناه مدیریت محترم فرهن، هنری و آموزش منطقه آزاد چابهار گفتوی کرد.

منطقه آزاد چابهار چه زمان تصمیم گرفت که به حوزه نوآوری و استارتاپها ورود کند و اصلا با چه هدف پا به این دنیای نوآورانه

گذاشت؟

سازمان منطقه ازاد چابهار در جهت فرمایشات مقام معظم رهبری در رابطه با همت گذاشتن و ارزشگذاری به شرکتهای دانشبنیان

این فرامین را با جان و دل قبول کرد و از آن زمان تلاش مضاعف کرد که در جهت رشد و ارتقای این شرکتها، دامنۀ حمایت خود را

گستردهتر کند تا به این ترتیب بتوانیم از مجموعههای علم کشور بهرهمند شویم.

سرآغاز این ورود کجا بود؟ در واق اولین فعالیتها چه بود و چطور ادامه پیدا کرد؟

ما در ط ۳ ال ۴ سال اخیر بحث راهاندازی صنای خلاق را با هماری دانشاه بینالمل چابهار شروع کردیم تا از طریق دانشاه

نخبههای کشور به سازمان معرف شوند و ما بتوانیم از این نخبان حمایت کنیم.

چه محصولات از طریق سازمان تحت سرپرست شما مورد حمایت قرار گرفت و چه شرکتهای دانشبنیان در منطقه آزاد شل گرفت؟

۲ شرکت دانشبنیان و موسسه تحت حمایت سازمان اینوتس ۲۰۲۳ عرضه شدند؛ شرکتهای دانشبنیان اکسیر سبز، برنا طب و

موسسه ونداد.

اکسیر سبز با استفاده از ضایعات درخت موز قادر به تولید برق و سیمان است. جالب است بدانید که قدرت استحام بتن از حدود

۳۵۰ تن شروع مشود، در حال که بتن تولیدی اکسیر سبز حداقل ظرفیت ۶۵۰ تن به بالا تا حدود ۱۳۰۰ تن را دارد.

شرکت برنا طب هم کلیه اسباب و لوازم کیتهای داندانپزش را در چابهار تولید و به جامعه علم و طب عرضه مکند. موسسه ونداد

با حمایت سازمان منطقه آزاد چابهار، موفق شده در طول ۹ سال با هزینه ۹ میلیارد تومان تنها سرور سینمای در کشور را تولید کند. این

سرور قابیلت پخش DC و EC دارد و برای اولین بار در خرداد ماه با حضور وزیر فرهن و ارشاد اسلام رونمای خواهد شد و

حمایت و سرمایهگذاری در این شرکت از خروج ۲ میلیون دلار در سال برون رفت ارز جلوگیری خواهد کرد.

محصولات تحت حمایت سازمان منطقه آزاد به کشورهای دیر صادر هم مشوند؟

قابلیت صادرات دارند و ما تلاش مکنیم که علاوهبر استفاده داخل در کشور، به کشورهای دیر هم صادر شود تا بتوانیم در ارزآوری

هم به کشور کم کنیم.

این محصولات چه میزان ارزآوری داشته است؟

این محصولات در حال شلگیری هستند و انشالله در آینده نزدی به تولید انبوه مرسند و قابلیت ورود ارز را خواهند داشت.



هدف شما از حضور در نمایشاه اینوتس ۲۰۲۳ چه بود؟

ما برای اولین بار در اینوتس شرکت کردیم و هدف ما شبهسازی و همافزای با اکوسیستم نوآوری کشور، برای استفاده موثر و کارآمد

از ظرفیت منطقه آزاد چابهار است.

تا چه اندازه به اهداف خود دست پیدا کردید؟ نمایشاه اینوتس را چطور ارزیاب کردید؟

بالای ۵۰ درصد به اهداف که مد نظر بود، رسیدیم.

خوشحال و از طرف است که نتوانستند تا کنون در کشور دیده شوند. از طرف برای شرکتهای دانشبنیان خوب اه تخصصنمایش

هم برای دیده نشدن آنها تا امروز ناراحت هستم.

 با این حال خوشحالم بستری آماده شده که جوانهای خلاق و نخبه و ایدهپرداز در این نمایشاه حضور پیدا کنند. امیدوارم که

مسئولین این جوانان را ببینند و از این سرمایهها استفاده کنند.

پیشنهاد مکنم که نمایشاه اینوتس سع در دیده شدن بیشتر این جوانان داشته باشد و ارتباطلات به چند روز نمایشاه خلاصه

نشود. در واق همت کنیم که ایدهها عمل و به سازمان و مناطق آزاد مختلف پتاسیلها معرف شوند.

سع کنیم به جوانان خلاق کشور ارزش بدهیم و از این سرمایه بالقوه استفاده کنیم.


